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Rady Miasta Krakowa 
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w sprawie skargi na działanie Prezydenta Miasta Krakowa i Zarządu Infrastruktury 
Sportowej w Krakowie 

Na podstawie art. 229 pkt 3 ustavvy z dnia 14 czerwca 1960 r. kodeks 
postępowania administracyjnego (tekst jednolity: Dz. U. z 2021 r. poz. 735 z późn. zm.) 
Rada Miasta Krakowa uchwala, co następuje: 

§ 1. Uznaje się za niezasadną skarg<r: (, .,.., ) k 
Miasta Krakowa i Zarządu Infrastruktury Sporlowej 
przedmiotowej skargi. 

na działanie Prezydenta 
w Kmkowie opisane w treści 

§ 2. Uzasadnienie faktyczne i prawne rozpatrzenia skargi stanowi załącznik do 
uchwały. 

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Uzasadnienie 

Zgodnie z art. 229 pkt 3 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. Kodeks postępowania 
administracyjnego, jeżeli przepisy szczególne nie określają innych organów właściwych do 
rozpatrzenia skarg rada gminy jest organem właściwym do rozpatrzenia skargi dotyczącej 
zadań lub działalności Prezydenta Miasta i kierowników gminnych jednostek 
organizacyjnych. Zgodnie z art. 18 b ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 
gminnym, na podstawie którego rada gminy rozpatruje skargi na działania wójta 
i gminnych jednostek organizacY,jnych; wnioski oraz petycje składane przez obywateli; 
w tym celu powołuje komisję skarg, wniosków i petycji, przedkłada się Radzie Miasta 
Krakowa projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia przedmiotowej skargi. Komisja Skarg, 
Wniosków i Petycji Rady Miasta Krakowa proponuje uznać skargę za niezasadną, 
uzasadnienie faktyczne i prawne rozpatrzenia skargi stanowi załącznik do projektu 
uchwały. 
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Załącznik do uchwały nr 
Rady Miasta Krakowa 
z dnia 

Skarga: (o ... •)� na działanie Prezydenta Miasta Krakowa i Zarządu 
Infrastrukfury Sportowej w .Krakowie została przekazana do Rady Miasta Krakowa 
przez Małopolski Urząd Wojewódzki w Krakowie i dotyczy braku działań w zakresie 
rozwiązania problemu dostępu do parku przy WKS Wawel w Krakowie. 

Prezydent Miasta Krakowa udzielając wyjaśnień poinformował, że w myśl 
zawartej w dniu 27 grudnia 2007 r. umowy dzierżawy WKS Wawel jest posiadaczem 
terenu na warunkach w niej określonych. W związku z powyższym, jest 
odpowiedzialny za powierzone na podstawie umowy mienie stanowiące własność 
Gminy Miejskiej Kraków. Zgodnie z jej postanowieniami Klub pokrywa wszystkie 
koszty eksploatacji obiektu oraz wszystkie opłaty związane z gospodarką 
nieruchomościami, a także ponosi odpowiedzialność cywilnoprawną za wszelkie 
zdarzenia zaistniałe na dzierżawionym terenie, rodzące roszczenia osób trzecich. 

Z punktu widzenia potrzeb użytkowników parku Młynówka Królewska 
najlepszym rozwiązaniem byłoby pozostawienie otwartych wszystkich bram do parku, 
co pozvvoliłoby mieszkańcom na nieograniczone korzystanie z obiektu. Jednakże 
z punktu widzenia dzierżawcy terenu, otwarcie wszystkich bram nie jest możliwe, nie 
tylko ze względów bezpieczeństwa, ale także z uwagi na ciążący na tym podmiocie 
obowiązek ubezpieczenia mienia i związany z tym wymóg posiadania polisy 
ubezpieczeniowej, która może zostać zawarta pod warunkiem udowodnienia, że dostęp 
do obiektu jest kontrolowany. 

Odnosząc się do kwestii godzin otwarcia parku Młynówka Królewska Prezydent 
poinformował, że ze względów organizacyjnych i finansowych, park otwierany jest 
o godzinie 7 a zamykany o godzinie 22 lub 23 w okresie letnim. Opisane przez 
Skarżącego zdarzenie, które miało miejsce w dniu 19 września 2021 r. (niedziela), 
zostało potwierdzone przez WKS Wawel. Klub wyjaśnił, że zleca fumie zewnętrznej 
wykonywanie czynności kontrolnych oraz zamykanie i otwieranie obiektu w czasie, gdy 
nie pracują służby WKS Wawel. Opóźnienie w otwarciu bram do obiektu we 
wskazanym dniu wynikało z faktu, że czynności tych miała dokonać grupa 
interwencyjna, która z powodu awarii pojazdu nie dotarła na czas. Jak podkreśla Klub, 
zdarzenie to miało jednak charakter incydentalny. 

Niezależnie od powyższego, jak wynika z informacji pozyskanych od WKS 
Wawel, grupy mieszkańców od godziny 6 rano systematycznie oczekują pod bramą na 
wejście ze swoimi czworonogami na dzierżawiony teren. Wizyty te nie kończą się 
spacerem po alejkach parkowych, ale na boisku piłkarskim. Wykorzystując czas 
nieobecności pracowników Klubu we wczesnych godzinach porannych, teren 
znajdujący się w posiadaniu WKS Wawel traktowany jest jak wybieg dla psów, przy 
czym nie każdy właściciel czworonoga wypełnia obowiązek w zakresie sprzątania po 
nim. W związku z powyższym konieczne są ograniczenia w wejściach na teren obiektu, 
ograniczenia te nie dotyczą jednakże placu zabaw czy siłowni na otwartym powietrzu. 

W kwestii oświetlenia terenu Prezydent poinformował, że system został 
zaprogramowany zgodnie z godzinami otwarcia parku, albowiem koszty z tym 

związane ponosi Klub. Aktualnie na ukończeniu znajdują się prace związane 
z przekazaniem oświetlenia do Zarządu Dróg Miasta Krakowa .. 

Prezydent poinformował również, że problem poruszania się i parkowania 
pojazdów użytkowników kortów na alejkach parkowych jest Klubowi znany. 
Z informacji uzyskanych od WKS Wawel wynika, że użytkownicy kortów są pouczani 
o braku możliwości pozostawiania aut na alejkach parkowych. Zdarzają się także 
przypadki wzywania Straży Miejskiej celem usunięcia aut z terenu ścieżek. 



WKS Wawel w żaden sposób nie ograniczał i nie ogranicza mieszkańcom 
wejścia do parku Młynówka Królewska, jednakże przeciwny jest wprowadzaniu 
czworonogów na teren obiektów sportowych (stadionu i boiska wraz z otoczeniem), ze 
względów zarówno bezpieczeństwa, jak i sanitarnych. Na obiektach tych bowiem 
prowadzone są specjalistyczne treningi, a szkolenie to musi odbywać się w warunkach 
określonych przepisami polskich i europejskich federacji sportowych. 

Zarząd Infrastruktury Sportowej w Krakowie w porozumieniu z WKS Wawel 
prowadzi działania mające na celu oddzielenie części ściśle sportowej od części 
parkowej poprzez budowę wewnętrznego ogrodzenia. Aktualnie trwają uzgodnienia 
z Miejskim Konserwatorem Zabytków w Krakowie. 

Mając na uwadze powyższe wyjaśnienia należy uznać, że zarzuty zawarte 
w przedmiotowej skardze są niezasadne. 

Niniejsza uchwała stanoVvi zawiadomienie o sposobie załatwienia skargi 
w rozumieniu art. 237 § 3 w związku z art. 238 § 1 kp.a. 
Stosownie do art. 239 k.p.a. Rada Miasta Krakowa informuje, iż: ,,W przypadku gdy 
skarga, w wyniku jej rozpatrzenia, została uznana za bezzasadną i jej bezzasadność 
wykazano w odpowiedzi na skargę, a skarżący ponowił skargę bez wskazania nowych 
okoliczności - organ właściwy do jej rozpatrzenia może podtrzymać swoje poprzednie 
stanowisko z odpowiednią adnotacją w aktach sprawy - bez zawiadamiania 
skarżącego". 


